
Skolebestyrelse 

Østervangsskolen og Vor Frue Skole 

Torsdag d.28/11 2021  

Fælles spisning på kineseren fra kl 17.30-19.00 
Møde på Østervangsskolens lærerværelse kl  19-21 
Referent: Kasper 
(Referat sendes til deltagerne og lægges på skolernes hjemmeside  
Deltagere/inviterede:  

Susana Pajares Tosca, Andreas Malmmose Johansen, Mette Trebbien Rønne 
Pedersen, Lisbeth Rosenørn, Iben Nybjerg, Christian Hjortgaard, Sofie Østergaard 
Bagge, Christian Trolle Andersen, Lone Feld, Frank Hyldal, Lucas Tosca Selmer, 
Nathali Melkendy Akbas, Lasse Frendrup, Vibeke Pakkenberg, Sofie Frost Bondorf, 
Anders Ramsing, Kasper Broeng, Esben Ro Egebo Buhl 

Afbud: Sofie Ø., Sofie F. B., Christian H. & Lasse  
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 

Dagsorden 

    Kl. Punkt Referat Opfølgning 



1 19.00 Trafik. 

 I bestyrelsen har vi drøftet muligheden 
for at følge trafik situationen tættere. Ud 
over at der er en række problemer vi 
stadig slås med i forhold til 
morgentrafikken er der en række ting i 
gang omkring. Østervangscenteret som 
kan give nogle beslutningsanledninger 
som vi måske kan påvirke.    

 Jacob Krogh Lund kommer på besøg. 
Jacob som er forælder på skolen har 
stillet sig til rådighed i forhold til at følge 
området.  

 Det foreslås, at bestyrelsen udnævner 
Jacob til at være opsøgende omkring 
beslutningsanledninger.  

 Det foreslås videre, at bestyrelsen 
oplister sine særlige 
opmærksomhedspunkter vedr 
trafiksituationen – som arbejdsgrundlag 
for møde med Roskilde Kommune. 

 

 Der har været stort fokus fra skoleårets start. 
Dette fra lærere, forældre, bestyrelsen og 
politi med fokus på den trafikale situation 
ved Astersvej.  

 Henvendelse fra forælder. Der har været 
indgivet politianmeldelse vedr.  
trafiksituationen.  

 Jacob bor tæt på og har fulgt den trafikale 
situation gennem mange år. 

 Jacob ser flere udfordringer, og vil gerne gøre 
en forskel på dette område. 

 Der har været et overleveringsmøde ift. 
trafikindsatsen, hvor Bo (tidligere 
bestyrelsesmedlem og ansvarlig for 
trafikindsatsen) har givet sine erfaringer 
videre.  

 Runde hvor bestyrelsen peger på forskellige 
udfordringer:  
 
Vigtigt med påvirkning af politikerne og 
fastholde fokus på prioritering af området  
 
Adfærdsregulering af trafikken om 
morgenen.  
Gøre opmærksom på adfærd jævnligt 
gennem forskellige kanaler (Aula, Facebook 
mv.) 
 
Bedre skiltning (på Astersvej)  
 
Invitere politiet fra tid til anden 
 

 



Bestyrelsen kan have det med, når der er 
besøg på årgangene i begyndelsen af 
skoleåre, 
 
Mange farlige situationer om 
morgenen/farlige kryds 
 
Forslag om at lave en mini-film om de farlige 
situationer 
 
Den nye lokalplan for ”Østervangskvarteret”, 
er en god beslutningsanledning for at få 
ændret på kryds og vejnet.  
 
Forslag om en midlertidig kampagne med 
afmærkning a la festvallen ift. forbud mod 
standsning og parkering 
 
Det opleves farligt med svømmebussen og 
aflevering af varer fra BC catering.   
 
Vigtigt at få Skolepatruljen på plads igen    
 
Film (enten som live-cam, humor eller ”set 
fra et børne-perspektiv”)kan være en model 
for forebyggende adfærd på Facebook el.lign. 
Dette punkt anbefales til drøftelse på et 
kommende møde. 
       

 



2 19.30 Dagsorden og godkendelse af referat fra 
sidste møde 

Godkendt  

3 19.33 Hvem skriver og sikrer udsendelse af 
forældre-info ? 

Lisbeth laver opslag  

4 19.35 Gennemgang af hængepartier fra tidligere 
SB-referater 
 

Sat på i dag  

5 19.40 Elevråd 

 Tilbagemelding fra Kasper/Anders vedr. 
o åbning af hallen i frikvartererne 
o El-stik i klasseværelserne 
o Forhæng, mobbe og 

sæbedispensere i 
omklædningsrum. 

 Hallen er åbnet i spisefrikvartererne. Har 
krævet ekstra tilsyn – da det er opsyn – og 
derfor skal være bemandet. Dog er dette pt. 
på pause pga. corona. 

 Meget har ændret sig med de nye 
restriktioner ift. Corona 

 Ønske om skaterramper på skolen.  

 Flere elever er triste over, at årsfesten endnu 
en gang er aflyst. Men de holder humøret 
oppe og er engageret i Udsmykningsugen.  

 Fokus på at opgradere elstik på 
mellemtrin/overbygning i alle klasselokaler. 
Husk at der er tale om nødløsninger – at de 
skal være opladet hjemmefra.    

 Der er sat forhæng op i pigernes bad. 

 

Sager 

    Kl. Punkt Referat Opfølgning 

6 19.50 Arbejde med principper 

 Status på arbejde med principper vedr. 
krop og bevægelse. 

 Aftale om at Susanna deltager på næste 
arbejdsgruppe møde vedr. princippet om 
krop, bevægelse og idræt.  

 Drøftelse og input til arbejdsgruppen. 
Støjniveau, musik, forhæng ifb. med bad og 
omklædning.  

  

7 20.00 Kommunikation om skolen til omverdenen, 
AR, KB, SEB orienterer:  

 Der er udarbejdet en billedbank med høj-
kvalitetsbilleder, en ny folder, vores 

 



 I løbet af 20-21 har der været fokus på 
primært Østervangsskolens 
kommunikation til omverdenen, og der 
har været igangsat projekter med 
centrale midler:   

o Introaften for nye forældre 
o Billedbank 
o Film 
o Hjemmeside 

introaften er blevet lavet markant om med 
fokus på ”show it-dont tell it”, 
Videopræsentation af Østervangsskolen 
udarbejdet.   

 Filmen blev taget meget positivt imod og det 
blev aftalt, at den skulle på hjemmeside og 
Facebook.   

 Desuden er rettighederne til 
droneoptagelserne indkøbt, så vi med vores 
egenproduktioner kan have rammen omkring 
skolen.    

 Vigtigt at huske Vor Frue skole ift. 
kommunikation og PR.  



 20.20 Rusmidler/rygning i ungdomskulturen. 
Skolens SSP lærer Frank Hyldal orienterer.  

Frank orienterer kort. Han har lavet en mindre 
undersøgelse.  

- Der er en mindre gruppe elever som ryger i 
skoletiden 3-5 elever  

- 5-10 elever bruger snus.  
- Der er dog forældrerepræsentanter, som har 

kendskab flere.  
- Vigtigt, at hvis man har viden om 

problematikken, så meld det til 
Frank/ledelsen.  

- Nogle elever er også set ryge the. 
- Spørgsmål til andre rusmidler. Her er der ikke 

tegn på, at der er andre rusmidler som 
bruges i skolen.   

- Forslag om forebyggende indsatser, 
eksempelvis plakater og andet 
infomaterialer.  

- Drøftelse af den rigtige tilgang, så vi ikke 
understøtter at flere begynder at bruge snus.  

- Evnen at kunne sige ”Nej tak” er en vigtig 
drøftelse at have i klasserne.  

- Måske er tandlægerne en god 
samarbejdspartner ift. en indsats mod snus.  

- SSP tager problematikken op ift. deres 
erfaringer med indsatser mod snus på andre 
skoler.  

- Det kunne også være målrettet mod de 
elever vi har mistanke om anvender det.       

 

Orientering 

    Kl. Punkt Referat Opfølgning 

8 20.30 Formanden orienterer. Herunder om 

 Svar til forældre i 4.klasse 

Dette punkt vil Susanna orientere de øvrige 
forældrerepræsentanter om skriftligt (dette blev 

 



 Aflysning af skolebestyrelsens møde 

 Valg til skolebestyrelsen 

 Ansættelsesudvalg til afdelingsleder 
stilling. 

 Forældreseminar 

 Princip arbejdet. 
 

valgt pga. tidsrammen)  



9 20.40 Skoleledelsen orienterer. Herunder om 

 Personaleweekend 

 Faglig ledelse 

 Sparingsgrupper 

 Personalenyt 

 Reduceret ledelse i nogle måneder 

 AR i DCUM 

 Ny politisk aftale om nationale test, 
elevplaner, kvalitetsrapport mv 

 Skolens udmøntning af 
frihedsrettigheder 

 Sorgplan 

 Corona 
 

Punktet her blev afkortet pga. længere drøftelse af 
punktet omkring snus.  
  
Personale 

 Henriette har fået nyt job, og har opsagt sin 
afdelingslederstilling pr. 1. december 

 Der er ansat ny daglig leder på VFS + 
mellemtrin på Øst. Navnet kan endnu ikke 
offentliggøres (pga. igangværende 
forhandlinger).   

 
Reduceret ledelse i nogle måneder. 

 Mangler pr. 1. december 2 ledere.  

 Onboarding tager tid 
 
Udmøntning af frihedsrettigheder 

 Kortere skoledage, tovoksenordninger – 
længere SFO – lærere i SFO – længere 
spisepause i indskoling 

 
Corona 

 Rykker tættere på 

 Tager fortsat meget tid 

 Signal om hygiejne 

 Skolens organisering og SFO´ens organisering 
bliver samlet mere omkring klasserne.   

Bhkl 
Pt. indskrevet til det kommende skoleår:  

 VFS 12 elever 

 ØST 47 elever 

 

10 20.50 Meddelelser fra andre   

11 20.55 Eventuelt   



12  Lukket punkt – orientering. (Under dette punkt 

deltager elevrepræsentanterne ikke) 
  

 

 
 
 


